
                    Protokół nr 9/IX/11
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 27 kwietnia 2011r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia -   10.10
Godzina zakończenia -  12.20

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady.

gość  zaproszony:  Pan  Wiesław  Szydło  –  emerytowany  Naczelnik  Wydziału  Organizacyjnego  i  Kadr  
w Urzędzie Miasta.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan wraz z Burmistrzem Miasta Tomaszem Kilińskim uroczyście 
podziękowali  Panu  Wiesławowi  Szydle,  za  wieloletnią  współpracę  oraz  organizacyjne  przygotowanie 
posiedzeń Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie i życzyli odpoczynku  na  zasłużonej emeryturze.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  21 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. 
(lista obecności - zał. nr 1)

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  zaproponował  zmianę  w  porządku  obrad  sesji  poprzez  dodanie 
w punkcie „podjęcie uchwał” ppkt.”h” w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej.

Przewodniczący Rady Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  –  Andrzej  Behan –  poddał  pod  głosowanie  wniosek 
Burmistrza Miasta o wprowadzenie do porządku obrad sesji w punkcie „podjęcie uchwał” ppkt.”h” projektu 
uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej.

Rada Miejska 21 głosami „za”:
przyjęła wniosek Burmistrza Miasta

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie  poddał pod głosowanie 
porządek obrad po wprowadzonych zmianach.

Rada Miejska 21 głosami „za”:
przyjęła porządek obrad w brzmieniu:
3.  Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  pracy w okresie  międzysesyjnym od  dnia 
22 marca 2011r. do dnia 18 kwietnia 2011r. 
4.  Podjęcie uchwał :

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2011. 
b) w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia publicznych przedszkoli  prowadzonych przez 

Gminę Miejską Nowa Ruda .
c) w  sprawie  wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  Gminy  Miejskiej 

Nowa Ruda .
d) zmieniająca  Uchwałę  Nr  182/XXIII/08  Rady Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  z  dnia  8  października 

2008r. w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Miejskiej Nowa Ruda.
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e) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  dzierżawy  na  okres  do  10  lat  w  trybie 
bezprzetargowym na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda (Szewczyk).

f) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  dzierżawy  na  okres  do  10  lat  w  trybie 
bezprzetargowym na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda (Lebda).

       g)  w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego 
             - wyjaśnienia radnego
             - dyskusja

h)  w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej.
5. Odpowiedzi na interpelacje.
6. Interpelacje radnych.
7. Zapytania radnych.
8. Sprawy różne.
a)  Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  uchwał  w  sprawie  programu  współpracy  Miasta  Nowa  Ruda 
z organizacjami pozarządowymi w 2010r. 
9. Zakończenie obrad.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  –  zapytał  radnych  czy  są  uwagi  bądź  zapytania  do 
protokołu z VIII Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 30 marca 2011r.

Rada Miejska 21 głosami „za”:
przyjęła protokół z VIII sesji rady Miejskiej odbytej w dniu 2 marca 2011r.

Ad.3.  Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz pracy w okresie międzysesyjnym od 
dnia  22 marca 2011r. do dnia 18 kwietnia 2011r. – zał. nr 2.

Wobec  braku głosów  Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  sprawozdanie  Burmistrza 
z realizacji  uchwał oraz pracy w okresie międzysesyjnym od dnia  22 marca 2011r. do dnia 18 kwietnia 
2011r. 

Rada Miejska 21 głosami „za” :
przyjęła sprawozdanie Burmistrza z realizacji uchwał oraz pracy w okresie międzysesyjnym od dnia 
22 marca 2011r. do dnia 18 kwietnia 2011r. 

Ad.4.  Podjęcie uchwał :

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2011. 

Skarbnik Miasta Jan Szeląg -   dokonuje się zmniejszenia planu wydatków: 
- na zadaniu  „Budowa kompleksu boisk sportowych w ramach programu „Moje boisko Orlik 2012 w Nowej 
Rudzie”. Korekta dotyczy źródeł finansowania inwestycji.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – prosi o przedstawienie opinii komisji.

Radny Marek Bawecki – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2011.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –   zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do 
projektu uchwały. 

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2011

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” 
  podjęła:
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Uchwałę nr 37/IX/11

w sprawie wprowadzenia  zmian w budżecie miasta na rok 2011.”

       b) w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia publicznych przedszkoli  prowadzonych przez Gminę 
Miejską Nowa Ruda. 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej  Leszek Wójcik- projekt uchwały powstał ze względu na to, 
że zostały wprowadzone zmiany w przepisach oświatowych.  Opłacie podlegają świadczenia wykraczające 
poza  5 godzinną podstawę programową (dodatkowe  zajęcia opiekuńczo -wychowawcze). Środki finansowe 
na ten cel  są  pobierane od rodziców oraz z  budżetu miasta.  Dla  rodziców opłata  ta  wynosiłaby 0.13% 
(1,80zł) od najniższego wynagrodzenia - 1386zł.  Rodzice pokrywają całość kosztów wyżywienia dzieci. 
Porównując  czesne  w przedszkolu  prowadzonym przez  siostry Salezjanki  wynosi  120zł,  w  przedszkolu 
„Bajka”- 165zł, w Kłodzku 159zł, w gminie Nowa Ruda 110zł.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – prosi o przedstawienie opinii komisji.

Radny Jerzy Pulit – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Marek Bawecki – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2011.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –   zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do 
projektu uchwały. 

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie ustalenia  wysokości opłat za świadczenia publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę 
Miejską Nowa Ruda
 

Rada Miejska w Nowej Rudzie  21 głosami „za”
  podjęła:

Uchwałę nr 38/IX/11

w sprawie ustalenia  wysokości opłat za świadczenia  publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę  
Miejską Nowa Ruda.

c)  w  sprawie  wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  Gminy  Miejskiej  
Nowa Ruda. 

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska – wszelkie zmiany wprowadzone do projektu uchwały są wynikiem 
pracy komisji  stałych rady.  Wieloletni  program gospodarowania  mieszkaniowym zasobem Miasta  Nowa 
Ruda został  opracowany na pięć kolejnych lat i obejmuje w szczególności:  prognozę dotyczącą wielkości 
oraz stanu technicznego zasobu mieszkaniowego gminy w poszczególnych latach z podziałem na lokale 
socjalne i pozostałe lokale mieszkalne, analizę potrzeb oraz plan remontów i modernizacji wynikający ze 
stanu  technicznego  budynków  i  lokali,  planowaną  sprzedaż  lokali,  źródła  finansowania  gospodarki 
mieszkaniowej, wysokość wydatków w kolejnych latach z podziałem na koszty bieżącej eksploatacji, koszty 
remontów  oraz  koszty  modernizacji  lokali  i  budynków wchodzących  w  skład  mieszkaniowego  zasobu 
gminy,   planowaną sprzedaż lokali.  Wysokość czynszu  w lokalach mieszkalnych wchodzących w skład 
gminnego zasobu będzie podnoszona od 10% do 15% w stosunku rocznym, przy czym pierwsza podwyżka 
powinna  nastąpić  od  dnia  1  stycznia  2012r.  Nowością  są  zwyżki  czynszu  w  przypadkach,  gdy  lokal 
mieszczący się w budynku w którym gruntowny remont został wykonany po 2000r. zwyżka wynosi 10% 
oraz gdy lokal przekracza 80 m2 powierzchni użytkowej i w którym zamieszkuje mniej niż 6 osób – 10%. 
Wprowadzony  został  również  paragraf  9  w  brzmieniu  „Na  wniosek  najemców  zajmujących  lokale 
wchodzące w skład mieszkaniowego zasobu gminy stosuje się obniżki czynszu, o ile dochód na członka 
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gospodarstwa  domowego  nie  przekroczy  kwoty  150%  najniższej  emerytury  w  gospodarstwach 
jednoosobowych lub 100% najniższej emerytury w gospodarstwach wieloosobowych.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – prosi o przedstawienie opinii komisji.

Radny Marek Bawecki – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2011. Jest pewna rzecz, która może niepokoić 
chodzi  o  potrzeby  remontowe,  należy  zwrócić  uwagę,  że  są  one  dużo  wyższe  niż  nasze  możliwości 
dofinansowania dla ZGKiM -u , który zajmuje się administrowaniem zasobu komunalnego. Na dzisiaj jest to 
bardzo duży skok w czynszach .

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –   zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do 
projektu uchwały. 

Radny  Janusz  Staniocha  –  należy  zdać  sobie  sprawę  jak  ta  podwyżka  czynszu  będzie  skutkowała 
w  poszczególnych  lokalach.  Zgodnie  z  jego  wyliczeniami  podwyżka  wynosić  będzie  20  –  60%.  Przy 
dzisiejszym zubożeniu społeczeństwa jest to zbyt  duże uderzenie po kieszeni lokatora. Warto byłoby się 
zastanowić nad możliwością  rozciągnięcia podwyżki  w czasie,  ponieważ sama likwidacja części zniżek 
powoduje  już  zwyżkę  czynszu.  Można  stopniowo  likwidować  zniżki  by w  przeciągu  2-3  lat  dojść  do 
proponowanego czynszu.

Radna Regina Wałęsa – w projekcie  zapisany jest paragraf 9 o możliwości ubiegania się o zniżkę czynszu.

Radny Janusz Staniocha – ten paragraf wykorzysta  bardzo mało mieszkańców, ponieważ bardziej opłacalne 
będzie dla nich zwrócenie się do ośrodka pomocy społecznej. Ma również zapytanie czym się kierowano 
przy ustalaniu strefy peryferyjnej. Nie zgadza się także z wykazem budynków o znacznym stopniu zużycia 
technicznego, nie są ujęte wszystkie budynki  np. ul. Świdnicka 47 i 31 oraz Zacisze 3.

Dyrektor ZGKiM Marian Zdunek – przez ostatnie trzy lata nie było podwyżki czynszów a niestety wszystkie 
czynniki wzrosły znacznie i brakuje środków na remonty bieżące. 65% budynków, którymi administruje 
ZGKiM to są wspólnoty mieszkaniowe. Przy wykazie budynków  o znacznym stopniu zużycia technicznego 
brano pod uwagę stan dachu, elewacji i klatek schodowych. 

Radny Janusz Staniocha – doskonale zdaje sobie sprawę, że czynsze należy podwyższać, ale chodzi o aspekt 
społeczny i ochronę najuboższych a część mieszkańców obecnie płacących systematycznie czynsz przyjdzie 
po zapomogi do MOPS-u oraz powiększy się liczba osób niepłacących. W projekcie uchwały ujęte są zapisy 
aż do 2016r. odnośnie kosztów nieściągalnych za media,  jest  to założenie zbyt  daleko idące. Należy te 
sprawy uporządkować w pierwszej  kolejności  ponieważ  niedopuszczalne jest  to  by płacono za  innych, 
którzy notorycznie nie płacą.

Dyrektor ZGKiM Marian Zdunek -założenia nieściągalności są w granicach 20%.  ZGKiM podjął wszelkie 
czynności przekazywania budynków komunalnych do wodociągów. 

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Nowa Ruda

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18  głosami „za”, 1 głosem  „przeciw”, 1 „wstrzymującym” się od głosu 
(1 osoba nie głosowała)

  podjęła:

Uchwałę nr 39/IX/11

w sprawie  wieloletniego  programu gospodarowania mieszkaniowym  zasobem Gminy  Miejskiej  Nowa 
Ruda .
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         d) zmieniająca Uchwałę Nr 182/XXIII/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 8 października 2008r. w  
sprawie zasad wynajmowania lokali  mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy  
Miejskiej Nowa Ruda

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Joanna Kołodziej -  czynsz za najem lokalu socjalnego ustala się 
w wysokości 0,4 najniższego czynszu obowiązującego w gminnym zasobie mieszkaniowym. Uchwała ta 
również wejdzie w życie od 1 stycznia 2012r.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – prosi o przedstawienie opinii komisji.

Radny Marek Bawecki – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2011.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –   zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do 
projektu uchwały. 

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniającej Uchwałę  Nr 182/XXIII/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 8 października  2008r. 
w sprawie  zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 
Miejskiej  Nowa Ruda

Rada Miejska w Nowej Rudzie  21  głosami „za”
  podjęła:

Uchwałę nr 40/IX/11

zmieniającą  Uchwałę  Nr 182/XXIII/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 8 października  2008r.  
w  sprawie   zasad  wynajmowania  lokali  mieszkalnych  wchodzących  w  skład  mieszkaniowego  zasobu 
Gminy Miejskiej  Nowa Ruda.

e) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie bezprzetargowym 
na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda (Szewczyk).

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Joanna Kołodziej – omówi jednocześnie dwa projekty uchwał 
ponieważ dot. tej samej kwestii. Wyraża się zgodę na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie 
bezprzetargowym na rzecz dotychczasowych dzierżawców tj.: Pana Stanisława Szewczyka i Roberta Lebdy. 
Nieruchomości stanowią własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda i położone są   na terenie  miasta Nowa 
Ruda.  Na okres dłuższy niż 3 lata,  dzierżawa jest  w drodze przetargu, jednak w pozostałych sytuacjach 
zawarcie umowy dzierżawy na czas określony, dłuższy niż 3 lata musi być poprzedzone zgodą Rady Miasta 
wyrażoną w uchwale. Pan S. Szewczyk i R. Lebda wystąpili z wnioskiem o zawarcie umowy dzierżawy na 
okres  do  10  lat,  ponieważ  korzystają  z  preferencyjnych  kredytów  dla  rolników  na  cele  związane 
z modernizacją  i rozbudową gospodarstw rolnych.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – prosi o przedstawienie opinii komisji.

Radny Marek Bawecki – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał 
ujętych w drukach nr 5 i 6  w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2011.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –   zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do 
projektów uchwał. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie bezprzetargowym na 
grunty stanowiące własność  Gminy Miejskiej Nowa Ruda (Szewczyk).

Strona 5



Rada Miejska w Nowej Rudzie  21  głosami „za”
  podjęła:

Uchwałę nr 41/IX/11

w sprawie  wyrażenia zgody  na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie bezprzetargowym  
na grunty stanowiące własność  Gminy Miejskiej Nowa Ruda (Szewczyk) .

f) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie bezprzetargowym  
na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda (Lebda).

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –   zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do 
projektu uchwały. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie bezprzetargowym na 
grunty stanowiące własność  Gminy Miejskiej Nowa Rud (Lebda)

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”
  podjęła:

Uchwałę nr 42/IX/11

w sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie bezprzetargowym na 
grunty stanowiące własność  Gminy Miejskiej Nowa Rud (Lebda).”

g)  w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego  

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –  poprosił  radnego Andrzeja  Cymana  o  przedstawienie 
wyjaśnień w przedmiotowej sprawie.

    - wyjaśnienia radnego

Radny Andrzej Cyman - „faktem jest, że jestem prezesem spółki, faktem jest, że spółka jest spółką dwóch 
osób fizycznych oraz, że jestem jej współwłaścicielem. Przesłanką która wynika z uzasadnienia jest to, że ja 
działam na mieniu komunalnym. Moim zdaniem i może nie tylko moim zdaniem, ja nie działam na mieniu 
komunalnym.  To  że  jest  wyartykułowane  w  uzasadnieniu,  że  zarządzam  i  administruje  wspólnotami 
mieszkaniowymi, a w tych wspólnotach są lokale komunalne to nie jest przesłanką, żeby stwierdzić, że ja 
działam na mieniu komunalnym. W całym tym uzasadnieniu są prawdy oczywiste  oraz powołanie się na 
wyrok sądu administracyjnego dot. radnego z Węglińca i jest to sprawa indywidualna i nie ma nic wspólnego 
z moja osobą. Gdyby tak rozpatrzyć co to jest mienie komunalne, każdy z nas wie, że o tym mówi art. 43 
ustawy o samorządzie gminnym. Ani ja ani spółka nie wykorzystujemy majątku gminy, jest na pewno taki 
styk, który do końca nie wyjaśnia bo my administrujemy albo zarządzamy wspólnotami mieszkaniowymi 
tzw. części wspólne, którymi żaden z właścicieli w swobodny sposób nie może dysponować. Pozwoli sobie 
zacytować,  że  spółka  jest  spółką  prawa  handlowego  i  jest  osobą  prawną  a  zarządzanie  nią  nie  jest  
zarządzaniem  działalnością  gospodarczą  w  rozumieniu  art.  24  f  ust.  1   u.o.s.g  lecz  zarządzaniem  
działalnością prowadzoną przez osobę prawną , której to działalność nie obejmuje ten artykuł.  Jeżeli już 
byście  państwo  chcieli  rozwiać  swoje  wątpliwości,  można  skorzystać  z  opinii  prawnej  honorowego 
obywatela naszego miasta  Pana Profesora Trzcińskiego,  który m.in.  zajmuje  się taką tematyką.  Decyzja 
należy do rady.”

             - dyskusja

Radny Janusz Staniocha -w poprzedniej kadencji był ten sam problem i został ten projekt uchwały zdjęty 
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z porządku posiedzenia sesji. Co zmieniło się w przepisach, gdy na początku poprzedniej kadencji radny 
Cyman zrezygnował ze stanowiska prezesa spółki ZAN a później ponownie przejął funkcję prezesa spółki. 
Czy jakieś aspekty prawne zostały zmienione?

Radny Andrzej Cyman - „ mogłem zrobić taki myk i zdegradować się z pełnienia funkcji prezesa spółki, ale 
nie chcę tego robić. Wydaje mi się, że przedtem miałem wątpliwości, nie tyle prawne a bardziej etyczne 
i zrezygnowałem na jakiś czas. To była moja decyzja i wydaje mi się, że wtedy źle zrobiłem.”

Radny Michał Prokopczak – z tego co pamięta to w poprzedniej kadencji Przewodniczący Rady zwracał się 
z pismem do Wojewody Dolnośląskiego o zajęcie stanowiska w omawianej sprawie. Czy wojewoda zajął 
swoje stanowisko czy jest taka odpowiedź?

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan -  niestety nie otrzymał odpowiedzi od Wojewody. 

Radny Michał Prokopczak - „czy nie wypada nam jako radnym poprosić Dolnośląski Urząd Wojewódzki 
o pełną bezstronną wykładnię prawną , która rozwiała by wszelkie wątpliwości. Wtedy podpisze się pod taką 
decyzją.”

Radca Prawny Krzysztof Michalak – jeżeli nie będzie wniosku o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały, 
to projekt powinien zostać przegłosowany. Jeżeli nastąpi zdjęcie z porządku obrad wówczas Przewodniczący 
będzie  zobowiązany zawiadomić  wojewodę  i  wojewoda  w trybie  zarządzenia  zastępczego  będzie  mógł 
rozstrzygnąć tą sprawę. 

Radny Ryszard Wośko -może  radny Cyman występował o niezależną opinię prawną w swojej sprawie.

Radny  Andrzej  Cyman  -”ja  nie  przewidywałem  takiej  sytuacji,  czy  osoby  które  w  moim  imieniu 
przedstawiłyby opinię prawną byłyby uznawane.”

Radny Janusz Staniocha – najbardziej do niego przemawia wyrok NSA. 

Radny Zbigniew Grochowski -” jestem pracownikiem Zakładu Komunalnego w Dusznikach i w  sesji bierze 
udział radny jako zarządca wspólnotami mieszkaniowymi i tam nie ma z tym problemu. Dlatego o ile jest to 
możliwe zdjęcie tego projektu z porządku obrad sesji to składa taki wniosek o jego zdjęcie. Jeżeli nie, to 
prosi radę o odrzucenie tego projektu uchwały  i zobowiązanie Przewodniczącego Rady do uzyskania opinii 
Nadzoru Prawnego Wojewody. Dajmy szansę wypowiedzenia się w tej dziedzinie fachowcom. Jeżeli opinia 
Wojewody będzie taka a nie inna to podniesie rękę za wygaszeniem mandatu radnemu.”

Radca Prawny Krzysztof Michalak -wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały jest dopuszczalny. 

Radny Marek  Bawecki  –  z  całym szacunkiem do  radcy prawnego,  ale  opinia  radcy jest  opinią  radcy. 
Niewykluczone, że gdyby na jego miejscy znalazł się inny radca, to ta opinia byłaby całkiem odmienna. Ten 
problem nie jest problemem tylko radnego Cymana,  jest on również problemem rady. Za chwilę  będzie 
prowadzone głosowani nad być albo nie być jednego z  członków rady. Mamy dzisiaj dwie możliwości, albo 
wygasić mandat radnego i oczekiwać na decyzje Wojewody, albo zdjąć projekt z porządku obrad i prosić 
o opinię prawną Wojewody. Podobnie jak radny Grochowski, zagłosuje zgodnie z opinią Wojewody.

Radny Janusz Staniocha – wyrok sądu jest dosyć czytelny dlatego prosi o ustosunkowanie się do wyroku.

Radny Zbigniew Grochowski – sprawa sprawie jest nierówna, a nie znamy dokładnie całej sprawy w której 
został wydany wyrok NSA. Podtrzymuje swój wcześniejszy wniosek.

Radny Andrzej Cyman - „sprawa rozpoczęła się w 2008r. a mamy prawie maj 2011r. przez ten czas nastąpiło 
dużo wyjaśnień i nie może ustosunkować się do wyroku, bo to jest stwierdzenie składu sądu, który wydał 
wyrok. Sąd rozstrzygał czy nie ma braków prawnych.”

Radny Henryk Zimoch – prosi o ustosunkowanie się do wniosku radnego Grochowskiego i zakończenie 
dyskusji.
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Radca Prawny Krzysztof  Michalak – został  złożony wniosek o zdjęcie  z  porządku obrad  omawianego 
projektu uchwały i przegłosowanie tego wniosku. Zdjęcie z porządku obrad będzie skutkowało niepodjęciem 
uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu. 

Radny Zbigniew Grochowski – złożył również wniosek o zobowiązanie Przewodniczącego do wystąpienia 
w trybie pilnym do Organów Nadzoru o pełną wykładnię  prawną w tej sprawie. 

Radca Prawny Krzysztof  Michalak  –  Wojewoda  nie  jest  od wyrażania  opinii  prawnej  co do zaistniałej 
sytuacji. Wojewoda jeżeli uzna, że ta sytuacja powinna skutkować podjęciem uchwały to wezwie radę do 
podjęcia uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan  –  poddał  pod  głosowanie  wniosek  radnego  Zbigniewa 
Grochowskiego o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego. 

Rada Miejska 7 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” i 11 „ wstrzymujących się od głosowania”: 
zdjęła z porządku obrad sesji projekt uchwały w sprawie w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego  

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan  –  Rada  Miejska  przyjęła  wniosek  Radnego 
Z. Grochowskiego zdejmując projekt uchwały z porządku obrad sesji.

h)  w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – pytanie natury formalnej czy skład komisji 6-osobowy nie 
jest zbyt rozbudowany.

Sekretarz Miasta Małgorzata Łazorko – Jańska – zaproponowała zmniejszenie składu komisji do 3 lub 5 
osób co znacznie ułatwi głosowanie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – prosi o opinię wnioskodawcy tj. radnego Ryszarda Wośkę.

Radny Ryszard Wośko – stwierdził, że  do prac w komisji wystarczą trzy osoby.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – czy w projekcie uchwały mają być ujęci tylko radni czy 
tez pracownicy Urzędu Miejskiego.

Radca Prawny Krzysztof Michalak – poprosił  o kilkuminutowa przerwę, by w tym czasie rozeznać stan 
prawny.

przerwa
po przerwie

posiedzeniu opuścił radny Arkadiusz Michalski

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – w projekcie uchwały zostaną zapisani tylko wybrani radni. 

Wobec barku dalszych głosów poddał pod głosowanie wniosek o zmniejszenie składu komisji doraźnej do 3 
osób.

Rada Miejska 20 głosami „za”:
uznała za zasadne zmniejszenie liczby członków komisji statutowej do 3 osób.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – poprosił o zgłaszanie kandydatów.

Radny Ryszard Wośko – zgłosił kandydaturę radnego Marka Baweckiego.

Strona 8



Radny Marek Bawecki – wyraził zgodę.

Radna Irena Caryk – zgłosiła kandydaturę radnego Janusza Staniochy

Radny Janusz Staniocha wyraził zgodę.

Radna Regina Wałęsa – zgłosiła kandydaturę radnego Ryszard Wośki.

Radny  Ryszard Wośko  – wyraził zgodę.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan –  zaproponował zamknięcie listy kandydatów.

Rada Miejska 21 głosami „za”: 
zamknęła listę kandydatów.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie powołania komisji  statutowej w osobach: radny Marek Bawecki,  radny Janusz Staniocha, radny 
Ryszard Wośko.

Rada Miejska w Nowej Rudzie  21 głosami „za”
  podjęła:

Uchwałę nr 43/IX/11

w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej.

Ad.6. Odpowiedzi na interpelacje.

Radny Zbigniew Karczewski - podziękował za udzieloną odpowiedź.

Radna Regina Wałęsa -podziękowała  za udzieloną odpowiedź.

Radny Zbigniew Grochowski -podziękował za udzieloną odpowiedź.

Radny Jerzy Pulit -podziękował za udzieloną odpowiedź.

Radny Janusz Staniocha - podziękował za udzieloną odpowiedź.

Ad.7. Interpelacje radnych.

Radna Jolanta Kasprzyk -złożyła interpelację na piśmie dot. zmiany organizacji ruchu na ul. Błotnej.

Radny Zbigniew Karczewski -złożył  na piśmie 4 interpelacje dot.:
− rozliczeń spółki „Centrum Turystyczno- Sportowe” Sp. z o. o. z  Gminą Miejską Nowa Ruda,
− remontu ulicy Orkana.
− składowania odpadów powstałych w wyniku regulacji rzeki Włodzicy.
− naprawy muru oporowego na rzece Włodzicy w dzielnicy Drogosław.

Radny Janusz Staniocha -złożył interpelację na piśmie dot. wykonania projektu remontu  ul. Orkana.

Radny Piotr Postrożny - prosi o uprzątnięcie terenu Skate Parku mieszczącego się przy Centrum Turystyczno 
Sportowym ul. Kłodzka 16. Zwraca również uwagę na brak  koszy na śmieci.

Radna Regina Wałęsa -w imieniu mieszkańców prosi o sprawdzenie informacji o zanieczyszczaniu zbiornika 
wodnego, znajdującego się w sąsiedztwie restauracji „Zapiecek” i hurtowni budowlanej p. Kiliana. W oczku 
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wodnym mają swoje siedlisko ryby, raki, żaby, prośba o interwencję w celu ich ochrony przed wyginięciem .

Radny Piotr  Wróbel  -  prosi  o  usunięcie  „dzikiego  wysypiska  śmieci”  mieszczącego  się  powyżej  firmy 
„Orion”. Ogromna ilość odpadów najprawdopodobniej z ogródków działkowych trafia na teren prywatny. 
Należy  zobowiązać  właściciela  do  uprzątnięcia  i  zabezpieczenia  terenu  w  sposób  uniemożliwiający 
wyrzucanie  śmieci.  Problem  pojawił  się  po  zlikwidowaniu  kontenera  na  śmieci,  na  terenie  ogródków 
działkowych przy ul. Zagórze.

Radny Janusz Staniocha -połączone Komisje Porządku Publicznego i Komisja Zdrowia i Ekologi były w tym 
miejscu  podczas  objazdu  wiosennego  miasta.  Stwierdziły  problem,  wnioski  zostały  przekazane  do 
odpowiedniego wydziału.

Radny Bogusław Frącek  - prosi  o  przeprowadzenie  przeglądów na  placach  zabaw w celu  sprawdzenia 
i  naprawy urządzeń  tam zamontowanych  oraz  uzupełnienie  szczebli  w ławkach.  Prosi  o  przedstawienie 
terminu realizacji. Prosi również o przygotowanie raportu dot. wywozu odpadów ciekłych z  terenu gminy 
miejskiej, w celu ewidencjonowania oraz obligowania mieszkańców do podłączenia się do kanalizacji.

Radny Marian Kocoń -  prosi o wyczyszczenie zanieczyszczonego rowu  od ul. Wrześni do ul. Myśliwskiej 
Osady. 

Ad.8. Zapytania radnych. 

Radna Irena Caryk -   informuje po raz kolejny o stojącej pustej sztaludze, szpecącej miasto, stojącej na 
skwerze zieleni ul. Radkowska (koło  kościoła), na której miała być umieszczana reklama, a której nie ma. 
Pyta również, czy firma sprzątająca stary park w Słupcu, może także posprzątać chodnik znajdujący się 
w tym parku. 

Radny Henryk  Zimoch  –  jak  z  okazji  zbliżających  się  świąt  będzie  oflagowane  miasto.  Prosi  również 
o naprawę tablicy informacyjnej w dzielnicy Drogosław, w rejonie ul. Świdnickiej 90.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji – miasto będzie  oczywiście oflagowane od 1-3 maja br.

Radny Zbigniew Grochowski – podziękował za uprzątnięcie ul. Radkowskiej.

Radny Bogusław Frącek –  od kiedy rozpoczną się naprawy cząstkowe w dzielnicy Drogosław.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji – rozpoczną się z początkiem maja br. a po II połowie maja 
br. kolejne dzielnice.

Radny Janusz Staniocha – jak wygląda egzekucja wyroku dot. ośrodka „Fregata”, czy jest już prawomocny.

Radca  Prawny  Krzysztof  Michalak  -  postępowanie  odnośnie  ośrodka  w  Ściborzu  zakończyło  się  już 
prawomocnymi wyrokami. Sąd Okręgowy w Oplu oddalił  powództwo uznając jednocześnie, że sprzedaż 
nastąpiła  prawidłowo i  spółka nie  została  w żadnym zakresie  wprowadzona w błąd.  Ta kwestia  została 
potwierdzona  w  Sądzie  Apelacyjnym.  Miasto  wytoczyło  kolejne  powództwo  przeciwko  spółce 
„EKOFERIE”, które również zostało wygrane prze gminę. Przygotowywane są czynności egzekucyjne.

Radny  Zbigniew  Grochowski  –  czy  w  planie  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  jest  miejsce 
wyznaczone,   gdzie mógłby się rozbijać cyrk .

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska – do tej pory cyrk rozbijał się na terenie obiektów sportowych przy 
ul.  Kłodzkiej 16,  natomiast  przez prowadzony obecnie remont na terenie obiektów nie ma dzisiaj  takiej 
możliwości. Po zakończeniu remontu takie miejsce zostanie tam wygospodarowane.
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Ad.9. Sprawy różne.

a)  Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  uchwał  w  sprawie  programu  współpracy  Miasta  Nowa  Ruda  
z organizacjami pozarządowymi w 2010 r.  

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan  –  czy  są  uwagi  do  sprawozdania  z  realizacji  uchwał 
w sprawie programu współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2010 roku. 

Radny Michał  Prokopczak  -z  uzyskanych  informacji  wynika,  że  Urząd  Wojewódzki  nie  ujął  w  swoim 
budżecie środków na kwotę około 20 mln.zł z przeznaczeniem na działalność organizacji pozarządowych. 
Prosi  o  wystosowanie  pisma  do  radnego  Sejmiku  Województwa  Dolnośląskiego  p.  Juliana  Golaka 
o przedstawienie informacji z jakich środków będą obecnie finansowane ww. organizacje.

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  rady  poddał  pod  głosowanie  sprawozdanie  z  realizacji 
uchwał w sprawie programu współpracy Miasta Nowa Ruda  z organizacjami pozarządowymi w 2010 r.  

Rada Miejska 20 głosami „za”:
przyjęła sprawozdanie  z  realizacji  uchwał  w  sprawie  programu  współpracy  Miasta  Nowa  Ruda  
z organizacjami pozarządowymi w 2010 r.  

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan  –  przypomina  o  obowiązku  złożenia  oświadczeń 
majątkowych za rok 2010r.

 Ad.10. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął IX 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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